
 

 
 
 
 
Zápis z kolegia děkana FŽP ze dne 12. 9. 2023  
 
Přítomni: doc. Kuráň, Mgr. Novák, Mgr. Vojtíšek, dr. Holcová, dr. Popelka, dr. Krystyník, doc. Orava, 

dr. Pokorný, prof. Janoš, doc. Trögl 
Omluveni: prof. Hejcman 
 
 
Informace a kontrola plnění úkolů z jednání kolegia děkana FŽP: 
 
Body z KolR 2023: 
 
1. Návrh Plánu realizace Strategického záměru UJEP na období od roku 2021 pro rok 2024 
- doc. Chytrý předložil návrh Plánu Realizace strategického záměru UJEP na rok 2024 po druhém kole 

připomínkového řízení v Akademické obci UJEP.  Sdělil, že následně bude Plán předložen k projednání 
ve VR UJEP dne 12. 10. 2023 a ke schválení v AS UJEP dne 25. 10. 2023 a v listopadu SR UJEP.   

 
2. Různé 
Doc. Koutský  
- předal informace z jednání s ministrem školství Mikulášem Bekem stran očekávatelného vývoje směřování 

financí do veřejného vysokého školství a možných implikacích pro UJEP. K danému tématu proběhla 
rozsáhlá diskuse k finančnímu ohodnocení pracovníků univerzity, možnostem saturace financí, které 
univerzita neobdrží z MŠMT, z jiných zdrojů (zdravotnické obory, technické profese, pedagogové), nastavení 
mzdových tarifů, dlouhodobému trendu přelévání financí z regionů do kamenných univerzit, vysokoškolské 
grantové politice, uzavírání dohod o externích činnostech, aplikovaném smluvním výzkumu, potažmo 
o možnostech některých fakult takový smluvní výzkum uzavírat či vstupovat do projektů, a o potřebě 
reflektovat populační nárůst; 

- v rámci KolD rovněž proběhla diskuze k tomuto bodu, týkající se vlivu nově otevíraných a připravovaných 
SP a k počtu přijímaných studentů ve vztahu k finančním nákladům jednotlivých fakult. Předpokladem je, 
že budoucí navyšování počtu studentů se neprojeví navýšením rozpočtu jednotlivých fakult. V současné 
době jsou finance mezi jednotlivé fakulty přerozdělovány dle pravidel stanovených v roce 2021, AS UJEP 
však podal požadavek k zahájení diskuze pro změnu těchto rozpočtových pravidel pro rok 2024. 
Dle předběžné informace bude do budoucna těžké uhájit současný stav rozpočtu fakult.  

 
Doc. Slavík  
- podal informaci k nové směrnici rektora O předcházení střetu zájmů při uskutečňování habilitačního 

a jmenovacího řízení na UJEP, platné a účinné od 16. 8. 2023.  
 
Doc. Balej  
- podal informace:  

- k přípravě projektů do OP ST (RUR, GET, GreenMine, Synergys, tematická výzva VaV). Předpokládané 
datum zahájení řešení projektu RUR je stále 1/2024. V rámci projektu GET (se zapojením FŽP) byl zahájen 
proces k navýšení rozpočtu (termín odevzdání žádosti je 10/2023); 

- k vyhlášení trojvýzvy (ESF, ERDF, ERDF SP), struktura projektového záměru ESF je připravena a byla 
prezentována fakultám dne 14. 6. 2023, další podrobnější rozpracování jednotlivých klíčových aktivit bude 
v gesci jejich garantů a minitýmů za účasti Lenky Stiborové;  

- k odevzdaným fiším do výzvy MeS (FZS, PřF, FSE, FF a FŽP), vedení UJEP bude v dané věci jednat 
a následně se bude konat schůzka za účasti předkladatelů (UJEP může podat pouze dvě fiše), požádal 
děkany, aby zvážili možnost propojení fiší z několika fakult. 

 
 
 
Body z jednání KolD FŽP 

 
1. Astana Univerzity, Kazachstán 
 ve dnech 5.- 9. 9. 2023 se konala konference „Academia of the 21st Century: standing at the Avanguard“, 

Medical Series v prostorách univerzity Astana (Kazachstán). Na konferenci zazněly v odpovídajících 
sekcích i příspěvky děkana FŽP doc. Kuráně a prof. Hejcmana o aktivitách FŽP UJEP v oblasti recyklace 
nemocničních odpadů (doc. Kuráň) a internacionalizace (prof. Hejcman). Na konferenci byli přítomni 
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velvyslanec Izraele v Kazachstánu, ministr pro vědu Kazachstánu, rektor AMU univerzity Astana a také 
rektor Ariel Univerzity (Izrael); 

 dne 8. 9. 2023 proběhlo jednání děkana FŽP a prof. Hejcmana s nejvyšším vedením AMU univerzity Astana 
(rektor a prorektor pro vědu) o možnostech spolupráce AMU univerzity Astana s UJEP. Byl vyjádřen 
oboustranný zájem o spolupráci na výzkumných projektech i výměnných pobytech studentů v rámci 

ERASMUS+; 

 paralelně s konferencí se uskutečnila jednání také se zástupci vedoucích katedry chemie a katedry pro 
výživu AMU univerzity Astana, kde se rámcově domluvila detailnější spolupráce při společných projektech 
a možné výměně studentů, především v rámci připravovaného PhD programu Environmental 
and Biomaterial Sciences; 

 za přítomnosti ministra pro vědu Kazachstánu proběhlo hodnocení prezentací a start-up projektů mladých 
vědců, kde v 5členné porotě byl i doc. Kuráň. Tyto start-up projekty dostávají v Kazachstánu finanční 
podporu od vlády. 
 

2. Personální plán rozvoje FŽP UJEP na roky 2023 - 2028 
 dokument finalizován a odeslán na rektorát UJEP 16. 8. 2023; 
 za koordinaci přípravy podkladů z jednotlivých kateder poděkoval děkan personalistce FŽP 

pí. Bc. Kubatové. 
 

3. OP JAK – projekty 
 za FŽP UJEP byly podány 3 projekty do výzvy Špičkový výzkum: 

 METAL – nositel ORLEN UniCRE a.s. v ÚL – stav: projekt byl zamítnut; 
 ANTROPOCÉN (za FŽP garantuje prof. Hejcman) – stav: projekt byl zamítnut; 
 RESTORE – nositel Biologické centrum v.v.i. v Českých Budějovicích (za FŽP garantuje Dr. Holec) – 

stav: projekt posunut do dalšího kola věcného hodnocení; 
 doc. Trögl doplnil informaci o schválení projektu z výzvy Rozvoj infrastrukturního zázemí pro doktorské 

programy (celouniverzitní investiční projekt), který byl schválen – začátek řešení v 11/2024, za FŽP 
administrativně zajišťuje Ing. Bezoušková, odborně (příprava výběrových řízení) Ing. Burdová. 
Detaily k projektu (akronym RODOS): 
- celkové způsobilé výdaje projektu po hodnocení činí 39 865 710 Kč (z toho pro FŽP jsou 4 123 219 Kč 

investičních a 1 030 340 Kč neinvestičních). Z toho přímé výdaje na konkrétní položky (přístrojové 

vybavení, stavební úpravy, SW atd.) pro všech 7 fakult je 35 754 000 Kč. Spolufinancování je ve výši 

5 %; 

- zahájení fyzické realizace projektu - od 1. 11. 2023, s dobou realizace až 20 měsíců, tj. nejpozději do 

30. 6. 2025. Následující týdny před oficiálním zahájením projektu budou využity k potřebné přípravě 

podkladů - příprava technických specifikací, podkladů pro zadávací a poptávková řízení, ale datum 

způsobilosti pro přímé výdaje bude tedy až po 1. 11. 2023. Zároveň bude administrativně nastaveno 

řízení projektu, finanční řízení (zakázky) atd.; 

- ze studie proveditelnosti (dostupná u doc. Trögla) jsou důležité informace z tabulky k sumarizaci 

navázaných SP za jednotlivé fakulty (str. 18) a rovněž pak přehled indikátorů (str. 20 - 23), kde stěžejní 

je indikátor počtu studentů využívajících modernizovanou infrastrukturu - započítáni budou studenti 

zapsaní do příslušných studijních programů ve všech formách studia. Celková cílová hodnota 1 190 

studentů dle jednotlivých fakult: FSI 45, FŽP 160, FUD 200, FF 125, PřF 105, PF 540, FSE 15). 

4. OP TAK – projekty 
 za FŽP UJEP bylo podáno 5 projektů: 

 Mgr. Novák – ve spolupráci s EuroGV, spol. s r.o. a GEPRO, spol. s r.o. – stav: projekt posunut do dalšího 
kola věcného hodnocení; 

 dr. Krystyník – podány 2 projekty se společností Glanzstoff-Bohemia s.r.o. – stav: jeden projekt byl 
zamítnut a druhého se čeká na výsledky věcného hodnocení; 

 prof. Pidlisniuk – využití biocharu z energetických plodin pro čištění odpadních vod – stav: projekt prošel 
do dalšího kola obsahového hodnocení – stav: projekt byl zamítnut; 

 doc. Kuráň a doc. Trögl – podán projekt s klastrem WasTen na získávání vodíku z odpadů – stav: projekt 
posunut do dalšího kola věcného hodnocení. 

 
5. Stimulace tvůrčí činnosti 
 v rámci KolD proběhla diskuze o úpravě motivační směrnice ve směru možnosti vyplácení odměn za tvůrčí 

činnost PhD studentů. Diskutovány byly možnosti např. nastavení odlišného tarifu pro PhD studenty oproti 
akademickým pracovníkům, finanční podpora publikací, které jsou nad rámec studijních povinností atd. 
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Do kontextu pak byla dána i dostatečná motivace studentů k ukončení studia v řádném termínu. Návrh 
úprav motivační směrnice bude řešen na separátním jednání zástupců fakulty. 

 
Mgr. Novák: 
 podána informace k návrhu projektu TAČR – břehová eroze sedimentů ve vybraných přehradních nádržích 

(KŽP, KGI); 
 podána informace k poslednímu jednání AS FŽP - Mgr. Novák tímto poděkoval členům senátu za jejich 

činnost v uplynulém období; 
 naše kolegyně Jana Müllerové se významně podílela na tvorbě Hodnotící zprávy o invazních druzích 

(prezentováno na sociálních sítích a v tiskové zprávě UJEP) - https://www.ujep.cz/cs/cat/univerzita/dalsi-
univerzita/media/tiskove-zpravy. 

 
Dr. Holcová 
 příměstský tábor „EXPEDICE ZOO“ – zjištěny pozitivní ohlasy účastníků. Současně řešeno finanční 

vyrovnání mezi fakultou a ZOO; 
 podána informace k nominaci 2 zástupců fakulty do pracovní skupiny k HR Award, která bude nápomocná 

při přípravě UJEP na návštěvu komisařů Evropské komise, která se uskuteční na podzim 2024 – 
doc. Orava, dr. Holcová;  

 podána informace ke stavu zpracování strategického dokumentu Plán RSZ UJEP v Ústí n. L. na rok 2024. 
Za FŽP by měl být dokument zpracován a schválen do konce roku 2023. Ze strany členů KolD však byly 
vzneseny námitky, že dokument vychází z dalšího strategického dokumentu – Hodnocení plánu RSZ za rok 
2023 a do konce roku nebudou k dispozici údaje potřebné pro zpracování tohoto dokumentu. Termín 
zpracování proto bude posunut v závislosti na dostupnosti informací; 

 podána informace o zprovoznění ČSOB platební brány na portál STAGu (platby za e-přihlášky, poplatky 

za studium apod.); 

 podána informace o zprovoznění služby nahlížení do spisu (písemnosti evidované ve SPS iFIS případně 

jejich přílohy). Aktuálně je již funkční pro studenty i uchazeče; 

 na univerzitě byly, v souladu se zákonem o kyberbezpečnosti, zřízeny potřebné orgány, včetně jejich 

zahrnutí do organizačního řádu UJEP a obsazena funkce managera pro KB (Ing. Jan Povolný). 

Na centrálních WWW stránkách existuje oddíl „Kyberbezpečnost“, kde je k dispozici stávající schválená 

dokumentace a zápisy z jednání, včetně dalších informací k osvětě, možnosti hlášení bezpečnostních 

incidentů apod. Dle informací je plánován bezpečnostní test ke zjištění informovanosti zaměstnanců 

univerzity; 

 v červnu proběhly PTK k nové spisové službě. Po konzultacích se současným dodavatelem Spisové služby 

iFIS byla u firmy BBM objednána zakázková úprava na hromadné doplnění požadovaných údajů za účelem 

digitalizace současně zadaných dokumentů. Od 1. 9. 2023 nastoupil na pozici referenta pro spisovou 

službu Mgr. Radek Váša. V případě potřeby je možné se s dotazy obrátit přímo na něj; 

 v rámci agendy proděkana pro rozvoj a kvalitu je aktuálně řešena otázka počtu nových licencí IBM SPSS 

a Statistica od společnosti TIBCO. Z fakulty byly nahlášeny počty a zájem o využívání těchto programů; 

 podána informace o přípravě harmonogramu otevření HAP. 

 
Dr. Popelka 

- podána informace k zahájení kontroly rozvrhů na zimní semestr AR 2023/2024 ze strany vyučujících; 

- podán dotaz k organizaci výuky studentů KS a popularizační akce Noc vědců, probíhajících souběžně dne 

6. 10. 2023 v budově CPTO – dle informací dr. Popelky nebylo možné nastavit v rozvrhu výuku KS v jiné 

termíny (svátky v roce 2023 pokrývají pátek a sobotu). Výuka proto byla přesunuta z aul budovy CPTO 

na Královu Výšinu. Personálně bude Noc vědců dostatečně pokryta; 

- podána informace o proběhlých a plánovaných přijímacích řízeních do jednotlivých SP. Kromě SP 

Aplikovaná geoinformatika nebyl nikde přesáhnut horní limit přijímaných studentů, kdy by museli být studenti 

odmítání z kapacitních důvodů (celkový limit v rámci podmínek přijímacích řízení všech SP je 376 studentů). 

Podána byla dále informace o počtu a podílu přijatých/zapsaných studentů z prvního kola přijímacího řízení 

(zjištěn byl poměrně vysoký poměr přijatých/zapsaných studentů u Bc SP OŽP – OPK a AGI a NMgr OK: 

75–90 %, naopak u SP Bc OŽP – TOŽP a NMgr TOŽP je zřejmý trvale nízký počet zájemců o studium i podíl 

zapsaných studentů). Předána byla informace ze strany AS FŽP k nízké propagaci SP; 

- doc. Orava podal podnět k možné diskuzi směřování budoucího zaměření studijních programů, které by 

produkovaly kvalitní a konkurenceschopné studenty zejména v oblasti technických věd; 
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- podán byl dále požadavek na zpracování analýzy obsazenosti učeben v budově CPTO. 

 

Doc. Trögl:  

- podána informace o stávajících aktivitách ze strany rektorátu UJEP, vedoucích k podpoře podávání 

mezinárodních projektů a realizace mezinárodních workshopů a mobilit; 

- podána informace k přípravě institutu Interní grantové agentury pro podporu excelentních týmů na univerzitě. 

Jedná se o formu reformy původních studentských grantů, kdy podpora bude zacílena především na projekty 

PhD studentů a omezeny budou projekty akademických pracovníků; 

- v rámci UJEP byla personálně posílena kancelář mezinárodní spolupráce – účelem je podpora a pomoc při 

přípravě a podávání mezinárodních projektů; 

- v rámci hodnocení tvůrčí činnosti byly zveřejněny výsledky hodnocení modulu excelentních výstupů M1 – 

stupněm 2 byl hodnocen výstup doc. Trögla a kol. Do 2. 10. 2023 má být za univerzitu navrženo 

6 nejvýznamnějších výstupů za posledních 5 let do dalšího roku hodnocení (+ 10 výstupu do hodnocení 

humanitních věd). Doporučeno je navržení výstupů staršího data, kde je již zřejmý jejich přínos. Za FŽP 

je možné podávat návrhy doc. Tröglovi (min. 2 výstupy) – termín pro odevzdání prorektorovi je 

2. 10. 2023, interně na FŽP do do 27. 9. 2023 (středa); 

- ze strany dr. Popelky byl podán požadavek, zda by bylo možné zjistit, kam byly převedeny finance 

nevyčerpaného paušálu z projektu U21-Reproreg; 

- Q grant bude využit pro financování výuky; 

- podána informace o poměrně nízké úspěšnosti podaných projektů za UJEP v rámci výzvy Sigma TAČR, kdy 

mnoho projektů se bodově umístilo těsně pod hranicí finanční podpory. V tomto směru podal rektor univerzity 

dotaz směrem k TAČR. 

 
Prof. Janoš: 
- podána informace k přípravě projektu LIFE zaměřeného na zpracování baterií. 
 
Mgr. Vojtíšek:  
- podána informace ke stavu přípravy pracovních prostor v budově KV. Dr. Oravou byly podány návrhy odměn. 
  
Dr. Krystyník:  
- podána informace k propagačním a popularizačním akcím, které proběhnou v následujícím období: 

- Evropský týden udržitelného rozvoje (20. – 26. 9. 2023, ve spolupráci s FŽP koordinuje OMaP, za FŽP 
Mgr.Kolenatý, doc. Trögl vystoupí s přednáškou); 

- Noc vědců (6. 10. 2023, koordinuje OMaP) – 11. 9. 2023 proběhla na FŽP koordinační schůzka; 
- Krušnohorský Byznys Day (21. 09. 2023, Chomutov) - veletrh je určený firmám a školám, které hledají nové 

příležitosti, partnery na české i německé straně; 
- Výstava vzdělávání 2024 (7. - 8. 11. 2023, Chomutov); 

- podána informace o proběhlé propagační kampani FŽP a výsledné zprávě z této kampaně, která bude 
k dispozici k nahlédnutí. 

 
Doc. Orava:  
- podána informace o přípravě projektu Horizon Europe – Research and Innovation; 
- podána informace o hospodaření KECHT v roce 2023; 
- doc. Kuráň informoval, že rekonstrukce prostor bývalé menzy UJEP byla zařazena do plánu investičních akcí 

(rozpočet ve výši 13.5 mil. Kč); 
 

Dr. Pokorný 
- dne 4. 5. 2023 proběhla schůzka vedení KŽP s náměstkyní hejtmana UL kraje pro oblast ŽP Ing. Lubomírou 

Mejstříkovou, CSc., MBA ve vztahu k možné roli FŽP při zapojení do diskusí souvisejících se záměrem MŽP 
vyhlásit CHKO Krušné hory. Řešeno toto mělo být i s ředitelem AOPK ČR RNDr. Františkem Pelcem – stav: 
nezměněn, ze strany AOPK ČR žádná odezva; 

- doc. Kuráň členem Řídícího výboru ITI Ústecko-Chomutovské aglomerace, navrhne doc. Trögla 
a dr. Pokorného jako oficiální zástupce (náhradníky);  

- podána informace o výsledku výběrového řízení na KŽP a KGI – přijati 2 noví pracovníci z oblasti hydrologie, 
ochrany vod a GIS - Mgr. Richard Grünwald, Ph.D. a Ing. Jiří Brychta. V té souvislosti bude zahájen proces 
přesunu Institutu pro vodní diplomacii a hydropolitiku (RIVALIS, pod vedením Mgr. Richarda Grünwalda, 
Ph.D.) z FSE do organizační struktury FŽP; 

- podány byly informace k administrativním záležitostem vedení bakalářských a magisterských prací 
po doc. Nerudovi (jedná se o celkem 7 prací, z nichž u jedné je přerušeno studium). 
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prof. Hejcman 
- nepřítomen. 

 
 
Diskuze:  
- v rámci diskuze nebyly podány žádné podněty. 

 
 
 
Termín dalšího jednání kolegia děkana: dne 10. 10. 2023 od 13:00 hod. 
 
 
Zapsala:  Mgr. Diana Holcová, Ph.D., proděkanka pro rozvoj a kvalitu FŽP UJEP 
 
Schválil: doc. Dr, Ing. Pavel Kuráň, děkan FŽP UJEP 
 
V Ústí nad Labem dne 12. 9. 2023 


